
Peep Peterson

Kas tervishoiusektor peab saama lisaraha juurde ja kust see tuleb?  
 

Kas patsientide ja personali suhtarv peab olema määratud?

Kuidas näed koostööd a/ü, sealhulgas ETK-ga?  
 

Kolm küsimust tervise- ja tööministrile 

Patsientide ja tervishoiutöötajate suhtarv näitab töö intensiivsust, käskkirjade ja muude ametlike
dokumentidega seda määrama ei peaks hakkama, kuid erinevate valdkondade lõikes töö
planeerimise ja personali vajaduse arvestamiseks on need kindlasti vajalikud kokku leppida ja
eesmärgistada.

Eesti tervishoiukulud on suhteliselt madalad võrreldes teiste riikidega, seda nii proportsioonina SKPst, proportsioonina valitsuskuludest kui ka
rahalises väärtuses ühe inimese kohta. Näen et lisaraha tervishoiusektoris on vajalik, nii abi kättesaadavuse hoidmiseks, töötajate panuste
väärtustamiseks kui  investeeringuteks. Lisaks vajab lahendust probleem, et tänane ravikindlustus ei arvesta hästi paindlike töövormidega
töötavate inimeste vajadustega.  Sotsiaalministeerium on lahedusvariante analüüsinud ja poolteist aastat tagasi ka valitsuse esitanud. Soovin
teema taas aruteluks tõsta, nii et lahendusvariandid 2023.aastal valitavas Riigikogus otsustusküpsed oleksid.

Tervishoiusektoris on tugev osapooltega läbirääkimise traditsioon, soovin seda jätkata ja tugevdada.  Oleme tihedas dialoogis
sotsiaalpartneritega, kõik suured ja mõjukad otsused saavad sündida koostöös ja mõistmises. Juba on arutelude keskmes näiteks
töölepinguseaduse paindlikkus ja parema turvatunde küsimused.


